
Folketingets Udvalg for Fødevarer, 
Landbrug og Fiskeri

København, den 8. december 2009

Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 26. november 
2009 (FLF alm. del spørgsmål nr. 71) udbedt sig min besvarelse af følgende af Benny 
Engelbrecht (S) stillede spørgsmål:

Spørgsmål 71:

”Ministeren bedes, forud for det kommende samråd om FLF samrådsspørgsmål R og S, 
redegøre for hvor mange rapid alerts Fødevarestyrelsen har modtaget om GMO-holdige 
hørfrø, herunder via en oversigt redegøre for hvornår disse rapid alerts er indgået 
og/eller registreret i systemet?”

Svar:

Jeg kan oplyse, at der begyndte at komme sager med rapid alerts om genmodificerede 
hørfrø fra Canada i september 2009. Siden starten af september og indtil 30. november 
2009 har der ifølge Fødevarestyrelsens oplysninger været i alt 76 rapid alerts om 
genmodificerede hørfrø, og danske virksomheder har været involveret i 7 ud af disse 76 
sager. 

./. Jeg kan i øvrigt henvise til vedlagte oversigt fra Fødevarestyrelsen, der viser det 
samlede antal rapid alerts og datoen for, hvornår de er indgået i det fælles EU 
varslingssystem. 

Eva Kjer Hansen

/Rikke Susanne Bastian
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